

Protokół Nr 4/2024
z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej
z dnia 26 sierpnia 2024 r.

1. OTWARCIE OBRAD I STWIERDZENIE QUORUM

Posiedzenie Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej otworzyła Przewodnicząca Komisji, Zofia Pyla. Podczas posiedzenia obecni byli Członkowie Komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu oraz:

- Elżbieta Burtan – Starosta Krakowski,
- Wojciech Pogan – Wicestarosta,
- Edyta Jaśnikowska – Skarbnik Powiatu,
- Jacek Gryga – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatu Krakowskiego,
- Rafał Kopec – Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami,

2. ZAPOZNANIE Z PORZĄDKIEM OBRAD.

Przewodnicząca Komisji, Zofia Pyla przedstawiła porządek obrad:

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum
2. Zapoznanie z porządkiem obrad
3. Przyjęcie protokołu poprzedniego posiedzenia
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu i zmiany Uchwały Budżetowej Powiatu Krakowskiego na rok 2024
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Krakowskiego na lata 2024 – 2030 przyjętej Uchwałą Nr LX/609/2023 Rady Powiatu w Krakowie z dnia 27 grudnia 2023 r.
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę celu umowy darowizny nieruchomości położonej w obrębie Krzeszowice, jedn. ewid. Krzeszowice – miasto
7. Stan realizacji inwestycji IS i BRD
8. Sprawy bieżące
9. Zamknięcie obrad

3. PRZYJĘCIE PROTOKOŁU POPRZEDNIEGO POSIEDZENIA

Nie zgłoszono uwag ani wniosków do protokołu poprzedniego posiedzenia.

Komisja jednogłośnie – 6 głosami za – przyjęła protokół poprzedniego posiedzenia Komisji.

4. ZAOPINIOWANIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIANY BUDŻETU I ZMIANY UCHWAŁY BUDŻETOWEJ POWIATU KRAKOWSKIEGO NA ROK 2024

Edyta Jaśnikowska omówiła projekt uchwały.

Piotr Goraj pytał o kwotę dotacji na zadanie o nazwie „Budowa przeprawy mostowej na rzece Wiśła w ciągu drogi powiatowej 2179K Jeziorzany-Kopanka wraz z drogami dojazdowymi łączącymi Gminę Skawina i Gminę Liszki, opracowanie dokumentacji”.

Edyta Jaśnikowska odpowiedziała, że 504 tys. zł.

Arkadiusz Wrzosek pytał, czym spowodowana jest zmiana ze środków rządowych na środki budżetowe.

Edyta Jaśnikowska wyjaśniła, że zmieniło się źródło finansowania zadania.

Jarosław Raźny pytał, w jakiej kwocie finalnie mieści się zadanie.

Edyta Jaśnikowska odpowiedziała, że wartość zadania jest w niezmienniej wysokości, czyli 1 058 661 zł.

Jarosław Raźny pytał, na jakim etapie są prace projektowe.

Elżbieta Burtan poinformowała, że zadanie jest realizowane z dość mocnym zaawansowaniem.

Jacek Gryga wyjaśnił, że zadanie jest na etapie realizacji projektu budowlanego wraz z uzyskaniem decyzji ZRID z prawdopodobnym przedłużeniem na rok 2025 z racji kłopotów z uzgodnieniami.

Elżbieta Burtan dodała, że inwestycja jest poważna a zadanie zasadne. Mówiła, że nie ma wystarczających środków na finansowanie tej inwestycji. Poinformowała, że pojawiły się informacje, iż Program Mosty dla Regionów zostanie wydłużony do roku 2030, jak również o licznych protestach po stronie Liseckiej. Wspomniała o podpisaniu kontynuacji umowy z Wojewodą Małopolskim. Nie ma zapewnionego całkowitego finansowania tego zadania. Oczekuje się na odpowiedź z Ministerstwa odnośnie zwiększenia środków. Poinformowała, że zainteresowała tematem Marszałka Województwa Małopolskiego w kontekście planów budowy obwodnicy dla Jeziorzan i Rącznej. Mówiła o zainteresowaniu Ministerstwa Obrony Narodowej tą sprawą, aby potraktować zadanie jako drogę obronną. Oczekuje się na decyzję co do spotkania z Ministrem.

Piotr Goraj pytał, czy beneficjentami będą również Gmina Skawina i Gmina Liszki.

Elżbieta Burtan poinformowała, że jeśli Marszałek Województwa Małopolskiego podejmie



temat budowy obwodnic to nie wyobraża sobie współfinansowania bez obu tych gmin.

Arkadiusz Wrzosek uzupełnił, że przeprawa jest potrzebna a ruch w Liskach jest bardzo duży. Wyraził opinię, iż bez współpracy z samorządowcami gmin Liski, Czernichów, Skawina będzie ciężko cokolwiek zrealizować. Potrzebna jest znaczna poprawa dróg powiatowych a w perspektywie wybudowanie obwodnicy Rącznej i Jeziorzan.

Jarosław Raźny mówił o zapisie, który nakazuje realizowanie zadania pomimo braku finansowania oraz pytał, czy kwota 60 mln. zł jest w jakiś sposób zabezpieczona.

Elżbieta Burtan odpowiedziała, że Powiat jest w programie, ale nie jest to nic pewnego.

Jacek Gryga przypomniał, że jest to 80% finansowania.

Arkadiusz Wrzosek zwrócił się z prośbą, aby zainicjować rozmowy z samorządami gminy Liski, Czernichów oraz Skawina w temacie dróg i dynamicznie rozwijającego się mieszkalnictwa oraz stref gospodarczych.

Elżbieta Burtan odpowiedziała, że organizowanie spotkania jeszcze nie uważa za zasadne. Oczekuje się na decyzje z Ministerstwa odnośnie zwiększenia środków.

Piotr Goraj przypomniał, że poprzednia umowa pomiędzy Powiatem a Wójtem Gminy Liski była zawarta w ten sposób, że powiat odpowiada za projektowanie mostu a gmina zajmie się wyprowadzeniem ruchu.

Elżbieta Burtan dodała, że z informacji jakie posiada Gmina Liski realizuje koncepcję.

Dyskutowano o projekcie obwodnicy.

Nie było uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.

Komisja jednogłośnie – 8 głosami za – pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.

5. ZAOPINIOWANIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIANY WIELOLETNIEJ PROGNOZY FINANSOWEJ POWIATU KRAKOWSKIEGO NA LATA 2024 – 2030 PRZYJĘTEJ UCHWAŁĄ NR LX/609/2023 RADY POWIATU W KRAKOWIE Z DNIA 27 GRUDNIA 2023 R.

Edyta Jaśnikowska omówiła projekt uchwały.

Jarosław Raźny pytał o zadanie pn. „Opracowanie dokumentacji projektowej dla przebudowy drogi powiatowej w m. Górna Wieś ul. Słowiańska”.

Edyta Jaśnikowska odpowiedziała, że Powiat i Gmina dołoży po 28 700 zł.

Arkadiusz Wrzosek pytał, na jakim etapie jest rozbudowa drogi powiatowej w Wawrzeńcach.

Jacek Gryga odpowiedział, że pozostaje jeden element, czyli łącznik zwany obwodnicą

Proszowic, który został oprotestowany przez społeczeństwo. Mówił o kompromisowych rozwiązaniach, aby doprowadzić do zmiany przebiegu łącznika. W 4 pozostałych odcinkach projekty są pouzgadniane. Urząd Gminy Igołomia Wawrzeńczyce wznowił postępowanie w sprawie decyzji środowiskowej.

Arkadiusz Wrzosczyk pytał o kwestie finansowe po stronie projektanta oraz o stanowisko Gminy Proszowice.

Jacek Gryga poinformował, że nadal toczą się rozmowy a łącznik jest w powiecie proszowickim.

Jarosław Rażny poruszył temat specyfikacji i projektowania odcinka od obecnego wykonania chodnika do pętli autobusowej (przejście i posesja w okolicy ul. Leśnej) – prosił o uwzględnienie w projekcie, aby była ciągłość komunikacyjna.

Jacek Gryga wyjaśnił, że zostanie to ujęte w projekcie. Uzupełnił, że wystąpił o wzrost kwoty do projektu i było to dopasowane do oferty najniższej. W dokumentach przedstawionych przez oferenta nie potwierdziło się to co zostało zadeklarowane w przetargu. Mówił o projekcie połączenia chodnika z terenu Woli Zachariaszowskiej do połączenia w m. Górna Wieś.

Nie było uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.

Komisja jednogłośnie – 9 głosami za – pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.

6. ZAOPINIOWANIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE WYRAŻENIA ZGODY NA ZMIANĘ CELU UMOWY DAROWIZNY NIERUCHOMOŚCI POŁOŻONEJ W OBRĘBIE KRZESZOWICE, JEDN. EWID. KRZESZOWICE – MIASTO

Rafał Kopeć omówił projekt uchwały.

Nie było uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.

Komisja jednogłośnie – 9 głosami za – pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.

7. STAN REALIZACJI INWESTYCJI IS I BRD

Jacek Gryga mówił o zadaniach IS realizowanych przez Zarząd Dróg Powiatu Krakowskiego. Wspomniął, że w tym roku nie został uruchomiony komponent zadań BRD zgłaszanych przez radnych.

Piotr Goraj pytał, kiedy zakończone zostanie projektowanie chodnika w m. Biały Kościół – Wierzchowie. Poinformował, że na tej drodze znajduje się przepust na potoku Kluczwoda i



pytał o możliwość jego wymiany. Pytał o projektowanie zatoki autobusowej w Giebułtowie na ul. Szydło i Granicznej.

Jacek Gryga odpowiedział, że do końca tego roku raczej nie zostanie ukończony projekt chodnika w Białym Kościele. Poinformował, że przepust jest przeprojektowywany. Dwie zatoki zostały zaprojektowane i uzyskano decyzję ZRID. Poinformował, że rozmawiano z przedstawicielami Gminy Wielka Wieś i zostanie to zgłoszone w przyszłym roku do IS.

Michał Tochowicz pytał o stan realizacji drogi obronnej w Niedźwiedziu oraz o temat chodnika w m. Wężerów.

Jacek Gryga poinformował, że przetarg, który został rozstrzygnięty na starej decyzji ZRID, został unieważniony. Kosztów tych Ministerstwo nie chciało uznać. Mówił o wyjaśnieniach, jakie wraz ze Starostą Krakowskim złożono w Ministerstwie. Poinformował, że początkiem września Ministerstwo Obrony Narodowej zapowiedziało kontrolę zadania w zakresie realizacji. Prace nie zostaną zakończone do końca wakacji - wykonawca złożył wniosek o przedłużenie terminu. Poinformował, że decyzja ZRID na chodnik w m. Wężerów została oprotestowana. Jeśli będzie wola Burmistrza Słomnik na kontynuację zadania to przystąpi się do niego.

Elżbieta Burtan dodała, że w sprawie drogi obronnej w Niedźwiedziu wraz z Dyrektorem ZDPK wizytowała w Ministerstwie. Rozmowy były korzystne.

Arkadiusz Wrzosczyk poruszył kwestie zmian w ZRID.

Jacek Gryga wyjaśnił, że dość dużym utrudnieniem powodującym opóźnienia jest opór jednego z mieszkańców.

Karol Pawełko pytał o przetarg na opracowanie projektu dwóch dróg w Gminie Kocmyrzów-Luborzyca.

Jacek Gryga poinformował o wyłonieniu wykonawcy oraz zapewnił, że środki są wystarczające.

Katarzyna Kulesa pytała o umocnienie rowów w m. Maszyce.

Jacek Gryga wyjaśnił, że był pewny, że zostało to wykonane. Przyznał, że prace służb ZDPK zaburzyły prace porządkowe po nawałnicach i burzach.

Katarzyna Kulesa prosiła o kontakt do inspektora z rejonu Gminy Skąta.

Jacek Gryga zapewnił, że przekaze kontakt.

Arkadiusz Wrzosczyk pytał o budowę ciągów pieszo-rowerowych w m. Radziszów, Wola Radziszowska i Rzozów.

Elżbieta Burtan poinformowała, że cały czas jest prowadzona korespondencja pomiędzy

Powiatem a Gminą. Wspomniała o kwestii listu intencyjnego i jego treści. Oczekuje się aktualnie na odpowiedź ze strony Gminy Skawina.

Jacek Gryga potwierdził, że odbywają się rozmowy. Jest ustna akceptacja wersji listu intencyjnego z zastrzeżeniem, że na przyszłym etapie będzie trzeba coś dopisać.

Arkadiusz Wrzosczyk pytał, czy planuje się zmiany w sprawie IS.

Elżbieta Burtan poinformowała, że Zarząd Powiatu planuje zmiany, ale na wniosek gminy. Poinformowała, że pojawiła się propozycja ze strony ZDPK, lecz propozycja gmin była korzystniejsza. Myśli się o tym, aby projekty były realizowane głównie przez gminy. Mówiła o finansowaniu oraz o kwestii odśnieżania chodników.

Arkadiusz Wrzosczyk pytał o kwestie uzgadniania i rolę radnych.

Elżbieta Burtan wyjaśniła, że tej decyzji jeszcze nie ma. Nie wyobraża sobie żeby głos radnych nie był brany pod uwagę. Mówiła o postulatach gmin w sprawach zadań BRD.

Jarosław Rażny pytał o:

- kontynuację budowy chodnika w m. Będkowice, Gmina Wielka Wieś,
- przejście dla pieszych na ul. Wierzchowskiej,
- projektowanie chodnika wraz z przejściami dla pieszych oraz oświetleniem w m. Masłomiąca,
- projektowanie przepustu w m. Kończyce,
- budowę ronda w Garlicy Duchownej, Woli Zachariaszowskiej.

Jacek Gryga:

- mówił o przebudowie skrzyżowania na formę ronda w Garlicy Duchownej, wspomniął, że w uzgodnieniu z Wójtem postanowili wprowadzić pewne zmiany w projekcie. Mówił o konieczności wprowadzenia zmian, które będą służyć lepszemu odwodnieniu rejonu.
- odpowiedział, że w kwestii chodnika w Masłomiącej są na etapie procedowania ZRIDu, natomiast nie wie na pewno czy wniosek został złożony,
- poinformował, że na czwartek umówione zostało spotkanie z przedstawicielami gminy odnośnie uzgodnienia rozwiązań w sprawie przepustu w Kończykach,
- mówił, że praktycznie cały odcinek jest do przeprojektowania w Będkowicach, wspomniął o koncepcji.

Jarosław Rażny prosił o spotkanie w tej sprawie z Dyrektorem Wydziału Architektury.

Jacek Gryga odpowiedział, że w sprawie ul. Wierzchowskiej oczekuje się na odpowiedź Wójta odnośnie uzgodnień i ewentualnego zamknięcia drogi. Mówił o proponowanym rozwiązaniu i wykonaniu przejścia poniżej nie przy samym skrzyżowaniu.



Mariusz Zieliński prosił o oczyszczenie kratki znajdującej przy ul. Galicyjskiej w Zielonkach.

Jacek Gryga poinformował, że postara się zwrócić na to uwagę. Podejmie rozmowę z Zarządem Powiatu w Krakowie, aby można było dokonać zwiększenia finansowego na czyszczenie.

Mariusz Zieliński mówił o większych rurach na ul. Galicyjskiej.

Michał Tochowicz prosił o interwencję w sprawie rowów w m. Janikowice. Poruszył temat intensywnej eksploatacji drogi powiatowej w m. Luborzyca.

Katarzyna Kulesa pytała o rozstrzygnięcie przetargu na wyposażenie jednostki oświatowej w Skale.

Elżbieta Burtan odpowiedziała, że sprawa zostanie sprawdzona.

Katarzyna Kulesa pytała o budynki stanowiące problem wizerunkowy Ojcowa.

Elżbieta Burtan odpowiedziała, że w temacie Zawiszówki była na spotkaniu z Konserwatorem Zabytków. Przypomniała, że Powiat nie jest właścicielem tej nieruchomości. Wyjaśniła, że nieruchomość jest objęta decyzją Konserwatora Zabytków zobowiązującą przyszłego właściciela do odtworzenia budynku. Oczekuje się na decyzję Konserwatora. Mówiła o procedurze.

Katarzyna Kulesa pytała o interwencję odnośnie budynku znajdującego się przed Zawiszówką.

Elżbieta Burtan zapewniła, że spróbuje się coś dowiedzieć w tym temacie.

Zofia Pyła wnioskowała o przejście dla pieszych w Piekarach na drodze nr 2180 K.

Jacek Gryga mówił, że nie kojarzy wniosku. Poinformował, że za każdym razem zbiera się komisja BRD i ocenia taki wniosek.

Więcej głosów w dyskusji nie było.

8. SPRAWY BIEŻĄCE

Nie zgłoszono.

9. ZAMKNIĘCIE OBRAD.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej, Zofia Pyła zamknęła posiedzenie Komisji.

Przewodnicząca Komisji
Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej

Zofia Pyla

Protokołowała: Ewa Widórek

